
Protokół Nr 33/2021 

z XXXIII sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 20 września 2021 r. 

 

 

Sala Ślubów w Urzędzie Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powiedział iż dzisiejsza 

sesja została zwołana na wniosek Pana Wójta na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713). Pan Przewodniczący powitał 

wszystkich zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 15 radnych, co stanowi 

quorum i Rada może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący przedstawił porządek 

obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej 

odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 sierpnia 2021 r. 

do 30 września 2021 r. z terenu Gminy Rakszawa 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII /264/21 Rady Gminy 

Rakszawa z dnia 31 sierpnia 2021 roku 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na 

rok 2021 

5. Zakończenie posiedzenia 

 

Ad. 2  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu drugiego porządku obrad                  

tj. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej grupy taryfowej odbiorców 

usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 sierpnia 2021 r. do 30 września 

2021r. z terenu Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta Gminy Rakszawa Jacka Szubarta. 

Pan Wójt Jacek Szubart powiedział, że w związku ze zmianami w taryfach, obowiązuje jeszcze 

taryfa poprzednia, gdyż nowa nie została jeszcze zatwierdzona. Konieczne jest kontynuowanie 

dopłat dla odbiorców indywidualnych ścieków w kwocie 3,24 zł dopłacanej miesięcznie do 

każdego kubika. Kwota ta znacznie obniża rachunki mieszkańców. Kwota którą Gmina dopłaca 

oscyluje w wysokości około 500.000 zł. Pan Wójt powiedział, że nie wie jeszcze jak długo 

Gmina będzie w stanie dopłacać, będzie to analizowane, ponieważ są to wydatki bieżące czyli 

obniżające Gminny współczynnik inwestycyjny o prawie 500.000 zł rocznie. Pan Wójt 

zaznaczył, że mieszkańcy często proszą o jakieś wydatki, np. związane z oświetleniem i właśnie 

te pieniądze które są wydawanie na dopłaty czyli prawie 500.000 zł swobodnie te kwestie by 

rozstrzygnęło. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15 

„przeciw” – 0 

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIII/267/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 września 2021 roku w sprawie ustalenia dopłaty dla pierwszej 



grupy taryfowej odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków w okresie od 1 sierpnia 

2021 r. do 30 września 2021r. z terenu Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał 

punkt drugi porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 3  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                  

tj. podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII /264/21 Rady Gminy Rakszawa z 

dnia 31 sierpnia 2021 roku. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Panią Skarbnik Agnieszkę Frączek - Kluz. 

Pani Skarbnik Agnieszkę Frączek – Kluz powiedziała, iż niniejszą uchwałą dokonuje się 

zmiany zapisu uchwały z dnia 31 sierpnia w zakresie wydatków związanych z gospodarką 

odpadów komunalnych. Wprowadzone do planu dochodów budżetu wpływy z kosztów 

upomnień od nieterminowych płatności opłaty śmieciowej powinny być przeznaczone na 

wydatki związane z gospodarką odpadami komunalnymi, stąd zachodzi konieczność korekty 

zapisów Uchwały polegającej na zmniejszeniu wydatków Rozdziału 70005 Gospodarka 

mieszkaniowa o kwotę 4.000,00 zł oraz zwiększeniu wydatków w Rozdziale 90002 

Gospodarka odpadami komunalnymi o kwotę 4.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15 

„przeciw” – 0 

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIII/268/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 września 2021 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII 

/264/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 sierpnia 2021 roku z terenu Gminy Rakszawa, 

odczytał jej treść, po czym uznał punkt drugi porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad                  

tj. podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta Gminy Rakszawa 

Jacka Szubarta. 

Pan Wójt Jacek Szubart powiedział, że w uwagi na bardzo liczne spotkania głównie związane 

z inwestycjami, pozyskiwaniem środków zewnętrznych oraz funkcjonowaniem naszych 

jednostek często trzeba działać szybko i jest to związane z dynamiką naszych inwestycji które 

na dzień dzisiejszy wynoszą 12.000.000 zł. Zmiany są podejmowane na różnych naradach 

inwestycyjnych i budowlanych w których Pan Wójt uczestniczy osobiście. Jeżeli chodzi o 

likwidację dotacji dla Polskich Wód z uwagi na porozumienie z Polskimi Wodami, że nie 

będzie potrzebna nasza dotacja, inwestycja zostanie wykonana bezpośrednio ze środków 

Polskich Wód. Przebudowa stawów, odbędzie się w miesiącu październiku z uwagi na zasady 

gospodarowania gruntami i wodami, są to tereny zarybione i dlatego odbywa się to w 

miesiącach jesiennych, a nie w momencie w którym mogłoby zabraknąć wody przez upały i 

odparowanie ze zbiornika wodnego. W porozumieniu z gospodarstwami i Kołami Rybackimi 

będzie ta przebudowa przeprowadzana w miesiącu październiku i będzie to kompleksowa 

przebudowa stawu która obejmie zmianę linii brzegowej, wzmocnienie i likwidacja ubytków 



spowodowanych działalnością bobrów i innych zwierząt. Jest to inwestycja która w znacznym 

stopniu będzie ingerować w staw i dzięki tej inwestycji zostanie on zabezpieczony. Pan Wójt 

powiedział, że melioracje mają podpisaną umowę i miesiąc październik jest to czas w którym 

mogą wejść z inwestycjami z uwagi na uwarunkowania pogodowe i przede wszystkim 

gospodarkę wodną i rybną. W sprawie innych czynności wykonywanych przez Polskie Wody, 

to w tej chwili trwa konserwacja dwóch cieków wodnych, potoku fabrycznego i potoku 

Młynówka, również całkowicie sfinansowane przez Polskie Wody. Z uwagi na to, że nie 

ponosimy kosztów związanych z utrzymaniem urządzeń melioracyjnych, pracownicy Urzędu 

Gminy oraz pracownicy na zlecenie dokonali konserwacji rowów melioracyjnych. Prace 

zostały wykonane głównie na Kościelnym, a są one związane z przebudową drogi. Droga na 

Kościelnym jest już poszerzona, będzie również posiadała wyznaczone pobocze przystosowane 

do poruszania się ruchem pieszym. Jest to dużo bezpieczniejsze rozwiązanie, ponieważ ruch na 

tym odcinku drogi jest niewielki a krawężniki stanowią dodatkowe zagrożenie podczas 

wymijania się samochodów. Jeżeli chodzi o gospodarkę nieruchomościami i obniżkę ceny za 

działkę pod rondo, są to oszczędności wypracowane przez pracowników z uwagi na 

wykonywanie czynności przez nich samych a nie zleconych na zewnątrz. Kwota zaoszczędzona 

wynosi 10.000 zł. Pan Wójt powiedział, że niestety musi likwidować inwestycje związane z 

Urzędem Gminy by prowadzić inwestycje związane ze żłobkiem, dlatego w tym roku 

rezygnujemy z odwodnienia wokół budynku Urzędu Gminy. Większość zmian jest 

spowodowana wnioskami budżetowymi, takimi jak wymiana pieca w Szkole Podstawowej w 

Wydrzu czy konieczność wymiany przyłącza energetycznego do Szkoły Podstawowej Nr 1 

która znajduje się w tej chwili w budynku Szkoły Zawodowej. Zabezpieczenie sieci 

elektrycznej i wymiana przestarzałych urządzeń jest priorytetem, dlatego też niektóre wnioski 

zostały przez pana Wójta odrzucone, m.in. wniosek GOKiC wnoszący o pokrycie kosztów 

Pasjonady w wysokości 50.000 zł. Do Gminnego Ośrodka Kultury i Czytelnictwa została 

przekazana kwota 20.000 zł co Pan Wójt uznał za wystarczające. Mieszkańcy Rakszawy Kąty, 

złożyli wniosek na przebudową prawie wszystkich dróg gminnych jak również wnoszą o 

złożenie wniosku do Narodowego Funduszu Dróg na kwotę 3.000.000 zł. Pan Wójt informuje, 

że został złożony wniosek na przebudowę drogi powiatowej Wegliska – Trzeboś a kwota 

inwestycji wynosi 8.000.000 zł. Pan Wójt ponawia apel do mieszkańców aby podpisywać 

zgody o poszerzenie dróg, ponieważ niektóre inwestycje są wstrzymanie ze względu na brak 

zgód od mieszkańców. Jeśli chodzi o przebudowę żłobka w Rakszawie, zostały przekazane 

dodatkowe środki finansowe na jeszcze lepsze przystosowanie budynku do funkcjonowania. 

Pan Wójt przytacza opinie różnych mieszkańców którzy uważają, że lepiej byłoby wybudować 

nowy budynek w którym znajdowałby się żłobek a nie remoncie starego. Kwota remontu 

budynku to koszt około 400.000zł a wybudowanie nowego żłobka to koszt w granicach 

4.000.000zł. Dofinansowania są takie same, czyli 3.000.000zł ze środków własnych 

musielibyśmy przeznaczyć na budowę nowego budynku a to by skutkowało brakiem pieniędzy 

na resztę inwestycji. Pan Wójt zwraca uwagę na to, że inwestycje w Gminie Rakszawa są 

bardzo liczne, mimo że mogą nie być zauważane na pierwszy rzut oka jak np. przebudowa sieci 

kanalizacyjnych, wodociągowych i deszczowych oraz parkingu przy ZSTG ponieważ znajduje 

się on za budynkami. Pan Wójt powiedział, że podjęliśmy decyzje o uratowaniu budynków, 

ponieważ owe budynku bez remontów które są teraz dokonywane związane z przebudową, 

remontami łazienek, korytarzy, sieci wewnętrznych, przyłączy energetycznych zewnętrznych, 

nie nadawałyby się do niczego i musiałyby być zamknięte i wyłączone z użytkowania. Pan 

Wójt zwraca się do mieszkańców o obserwowanie inwestycji, ponieważ jest ich bardzo dużo i 

są powodem do dumy. 



Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15 

„przeciw” – 0 

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XXXIII/269/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 września 2021 roku w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021, odczytał jej treść, po czym uznał punkt drugi porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXIII sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 850 do godz. 913. 

 

 

Protokołowała: Adrianna Wiśniowska 

 

Zatwierdził: 

 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 

 


